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V I L Á G P R O L E T Á R J A I , E G Y E S Ü L J E T E K ! 

Forgalom a hídavatás után 
Múlt vasárnapi számunk-

ban ismertettük azokat a 
forgalomszervezési javaslato-

képük a forgalomszervezők-
nek, egyelőre időbeji korlá-
tozás nélkül engedik az ú.i 

kat. elképzeléseket, amelyek hidra a lassú járműveket, 
a tehergépjárművek közle- (Előfordulhat azonban, hogy 
kedési rendjét szabályozzák egy fél év elteltével a reg-
az ú j híd elkészülte, s avatá- geli és délutáni csúcsban, né-
sa után. Mai ismertetőnket hány órára ki kell maid til-
eisösorban a lassú jármű- taniuk a vontatókat, fogato-
vek, tehát lovas kocsik, me- kat az ú.i hídról.) A hídava-
zőgazdasági gépek, vontatók, tás utáni forgalmi változá-
s a kerékpárok vezetőinek sokról a lassú járművek ve-

út jukat a kívánt irányba 
gyorsabban folytathatiák, ha 
gyalogossá válnak, vagyis ha 
áttolják kerékpárjukat a ke-
reszteződésen, a zebránál. Ez 
biztonságosabb is, mintha a 
meginduló, kanyarodó kocsi-
sor mellett manővereznének. 

Staribacher miniszterek a 
Külkereskedelmi Miniszté-
riumban új . tíz évre szóló, 
hosszú lejáratú gazdasági, 
ipari és műszaki együttmű-
ködési megállapodást írtak 
alá. 

Dr. Staribacher miniszter 
szombat délután megtekin-
tette a BNV-t (MTI) 

figyelmébe ajánl juk. 
A rájuk vonatkozó 

forgalmi rend kialakítóinak 

zetőinek jó tudniuk azt is, 
hogy ugyan az ú j hídon át-
mehetnek, de a Nagykörútra 
a Sándor utca és a Hétvezér 

a b b ó l a z e l v b ő l k e l l e t t k i - u t c a k ö z ö t t m á r n e m h a i t 
i n d u l n i u k , h o g y a v á r o s k ö z - h a t n a k r a . m e r t a s zé l e s í t é s -
p o n t o t t e h e r m e n t e s í t e n i ke l l r e o t t c s a k a h a t o d i k ö t éves 
a manőverezésre kevésbé al-
kalmas. zajosabb. több 

t e r v b e n k e r ü l sor . s a g y o r -
s a b b g é p j á r m ű v e k h a l a d á s á t 

szennyeződést okozo. az at- akadályoznák lassúságukkal, 
lagos forgalmi tempónál las- Számukra a párhuzamos 
sabban haladó jármüvektől. m e l l é k u t c á k lesznek a nyi-
Számarányuk a Belvárosban t o t t a k . (E korlátozások alól 
egyébként is csökkent az a 7 ő s z i szállítási csúcsban a 
utóbbi években, a mezőgaz-
dasági és tüzelöszállítások, 
az építő^nvag-fuvarok vég-
célja általában kivülesik a 
városközponton. (Ha még 

KPM felmentést adhat, ha 
a szükség úgy kívánja.) 

A kerékpározók a régi hi-
dat, s az ú ja t is használhat-

sem. azt többnyire közületek iák a két part közötti közle-
. . . ... . , , . I-axI ..n —1A rtlrrtí- if. Irt I t iUlO Irt 

rendelik, s közületek teher 
gépkocsijai szállítják 
árut.) 

kedésre. de őket is kitiltják 
a z a Nagykörútnak a lassú jár-

művek számára tilos szaka-
száról. Biciklizni a Nagy-

Ezért aztán a Tisza regi körút helyett a párhuzamos 
hídjáról kitiltják a lassú jár- mellékutcákban lehet majd. 
műveket az ú j híd elkészülte s a József Attila sugárútról 
után. s a tilalom a Lenin i s kitiltják a kerékpározókat, 
körúton belüli területre is ( A 1 á n l o t t kerékpárút lesz a 
ervenves lesz. A togatok. 
vontatók, munkagépek az ú j Dugonics utca. s a Sándor 
hídon közlekedhetnek a Ti- utca.) Az ú j híd környékén. 
szán inneni s túli rész kö-
zöt t Miután a kétszer két 
forgalmi sáv várható telí-
tettségéről csak néhány hó-

s a forgalmasabb belvárosi 
kereszteződésekben a bi-
ciklizőknek sokszor kell 

Az üdülőkörzetekről 

nap eltelte után lesz pontosmajd számítaniuk arra. hogy 

Országos hatáskörű szer-
vek, megyei és helyi taná-
csok részére készített ajánlá-
sok kidolgozásával zárult 
szombaton Tatán az üdülés-
sel és településfejlesztéssel 
foglalkozó háromnapos orszá-
gos tanácskozás. Az építé-
szek, közgazdászok, mérnö-
kök, orvosok és más szakem-
berek elgondolásait tartalma-
zó ajánlás elsődleges célja 
az, hogy a rendelkezésre álló 
összegeket az eddiginél ész-
szerűbben, gazdaságosabban 
használják fel az üdülési 
körzetek fejlesztésére. Ilyen 
meggondolásból javasolták a 
tanácskozás részvevői, hogy 
mielőbb készüljön olyan or-
szágos fejlesztési terv. amely 
alkalmas lehet a helyi és a 
központi erőforrások össze-
hangoltabb felhasználására. 
A fejlesztések mielőbbi rang-
sorolását is sürgeti az a ján-
lás. Mielőbb gondoskodni 
kell az egyes területek teher-
mentesítéséről — hangsúlyoz-
zák. Elsősorban a Balaton 

túlzsúfoltságának csökkenté-
se kívánatos, mert ebben a 
térségben a lehetőségeket 
meghaladó igénybevétel miatt 
veszélyes helyzet alakult ki. 
Ezért hasznosnak tartanák a 
szakemberek a még nem 
eléggé kihasznált alföldi tá j 
fejlesztését. 

Szükségesnek ítélték a ta-
nácskozáson a szociális üdü-
lés lehetőségének továbbfej-
lesztését is. Javasolták, hogy 
a következő ötéves terv idő-
tartamára a SZOT és a vál-
lalatok dolgozzanak ki közös 
üdülőépítési programot. Ilyen 
módon biztosítani lehet az 
összhang megteremtését. a 
kiemelt üdülőkörzetek. a 
termál- és gyógyfürdők el-
sődleges fejlesztését. 

A tanácskozás részvevői 
javasoltak, hogy az építési 
hatóságok mellett alakítsa-
nak rendészeti szervezetet, 
amely felderíti áz engedély 
nélküli építkezéseket, ellen-
őrzi a tisztaságot, a környe-
zetvédelmet. (MTI) 

és kerékpárok országokkal folytatott külke-
reskedelmünkben a második 
helyet foglalja el. 

Veress Péter és dr. Josef 

Acs S. Sántíor felvételei 

Egyik legnagyobb kiállító a konfekcióiparban a Szegedi 
Ruhagyár, ú j fazonú iskolaruházatukkal méltán aratnak 
elisperést. A szép szabású és szinű iskolaruhákból az idén 

i , jövőre 10 ezer darabot készítenek 

Az Alföldi Bútorgyár a hagyományos „Alföld"-bútorcsalád-
ját mutatja be a vásáron, de a kárpitozott garnitúráit is 

sokan dicsérik 

é s f e j l e s z t é s 1 
Már a jövőre gondolt Sze-

ged megyei város tanácsának 
végrehajtó bizottsága, ami-
kor legutóbbi ülésén megtár . 
gyalta és elfogadta az 1980. 
évi költségvetés és fejleszté-
si alap előirányzatait. A 
pénzügyi osztály előterjeszté-
se abból a gondolatból indult 
ki. hogy 1980 a jelenlegi öt-
éves tervidőszak utolsó esz-
tendeje. ezért az anyagi esz-
közöket úgy kell koncent-
rálni. hogy a társadalompo-
litikailag legfontosabb cél-
kitűzések kerüljenek előtér-
be. Ezt indokolja a népgaz-
daság általános helyzete is, 
hiszen az eredetileg megfo-
galmazott fejlesztést valame-
lyest mérsékelni kel let t Így 
például a költségvetési fe j -
lesztések növekedési üteme 
1980-ban is kisebb lesz — 
pontosan 24 millió forinttal. 
A pénzügyi terv összeállítá-
sakor figyelembe vették a 
központi irányelveket, s a 
feladatokat rangsorolták. 

A városi tanács 1980. évi 
költségvetését 1 milliárd 8 
millióban határozták meg. Ez 
az összeg magasabb ugyan az 
eredetileg meghatározottnál, 
amely 884 millió vol t de 
megítéléséhez tudni kell, 
hogy közben bővült a városi 
tanács kezelésébe került in-
tézmények száma is. Ez az 
összeg a tanács saját és 
pegosztott bevételeiből, il-, 

letve az állami hozzájárulás-
ból tevődik össze. Az utóbbi 
a teljes költségvetés 67 szá-
zalékát teszi ki. 

Egészében az a törekvés, 
hogy a megszokott színvona-
lon biztosítsák a város üze-
melését, az intézmények el-
látását, s ahol lehet, éssze-
rű takarékossággal csökkent-
sék a kiadásokat. Bizonyos 
fejlesztéseket is tartalmaz 
természetesen a költségvetési 
előirányzat. Az egészségügyi 
és szociális ágazatnak mint-
egy 10 millióval több jut a 
tavalyinál. Ebből újabb szak-
orvosi. üzemorvosi és gyer-
mekorvosi órákat szervez-
nek. 160-nal több lesz a böl-
csődei hely. ú jabb öregek 
napközi otthona nyílik. A 
kulturális kiadások 65 millió-
val lesznek magasabbak. Ez 
az összeg a fedezete az 562 
óvodai hely, a 25 ú j általá-
nos iskolai csoport, a 17 ú j 
napközis csoport, két közép-
iskolai osztály fejlesztésének, 
és a megyei tanácstól átvett 
öt intézmény működtetésé-
nek. Fontos még megemlíte-
ni. hogy a költségvetési ke-
retben az előző évihez ké-
pest közel 52 millió lesz a 
lakóházfelújítási összeg ki-
egészítése. és 10 millióval 
egészítik ki 1980-ban is a 
fürdőszolgáltatásra biztosított 
tételt. 

A városi tanács fejlesztési 

alapjának végösszege 1980-
ban 1 milliárd 740 millió 
forintot tesz majd ki. ö t 
százalékkal magasabb ez az 
összeg a középtávú tervben 
eredetileg meghatározottnál 
— a tavalyihoz képest pedig 
13 százalék az emelkedés. 
Beruházási célra 1 milliárd 
630 millió jut — ebből a la-
kásberuházás tétele 1 milli-
árd 191 millió; egvéb álla-
mi beruházásoké 67 millió. 
Hogy a számokban pontosan 
eligazodjunk, szükséges meg-
jegyezni: a lakásberuházások 
összege 305 millióval maga-
sabb ugyan a tavalyinál, de 
14 millióval kisebb az ötéves 
terv 1980-ra tervezett össze-
génél. A fejlesztési alap vég-
összege azonban nincs mí-
nuszban, ellenkezőleg: a 
középtávú tervben lefekte-
tett összegnél 81 millióval 
magasabb. 

A fejlesztési alap felhasz-
nálásának tételes eredmé-
nyeiről egyelőre nem tudunk 
beszámolni, vagyis azt nem 
tartalmazza még a most el-
fogadott előirányzat, hogy 
ebből az összegből hány la-
kás és egyéb beruházás ké-
szülhet, de ha magánszámol-
gatással próbáljuk megköze-
líteni a témát, s belekalku-
láljuk a beruházási árak 
emelkedését, a fejlesztésen 
is észrevehetünk némi mér-
séklődést. 

Lassú jármüvek 

az ország-
gyűlést 

A Magyar Népköztársaság 
Elnöki Tanácsa az alkotmány 
22. paragrafusának 2. bekez-
dése alapján az országgyű-
lést szeptember 26-án, szer-
da délelőtt 11 órára összehív-
ta. 

A kormány javasolja, hogy 
az országgyűlés tűzze az 
ülésszak napirendjére az 
egészségügyi miniszter be-
számolóját az egészségügyről 
szóló 1972. évi II. törvény 
végrehajtásáról, valamint a 
Központi Népi Ellenőrzési 
Bizottság elnökének a népi 
ellenőrzés munkájáról szóló 
jelentést. (MTI) 

a BNV-n 
Az őszi Budapesti Nemzetközi Vásáron — ahol tegnap 

tartották az első közönségnapot — szép sikerrel mutatkoz-
nak be a szegedi kiállítók. Több szegedi gyár termékét tar-
tották almasnak arra. hogy vásári dijjai jutalmazzák. A 
KSZV acriláttal kent bőrdíszmű-szövetcsaládját díjazták, s 
kiváló áru címet kapott a pépétex makraméfonala, amelyet 
egyre inkább fölhasznál az iparművészet is. Alább néhány 
szegedi kiállító „standját" mutat ják be képeink. 

Magyar-osztrák 
gazdasági 

megállapodás 
Szombaton hazánkba érke-

zett dr. Josef Staribacher 
osztrák szövetségi kereske-
delmi és iparügyi miniszter. 
A nap folyamán megbeszé-
lést folytatott Veress Péter 
külkereskedelmi miniszterrel 
a ké t ország közötti kereske-
delmi kapcsolatokról és fe j -
lesztési lehetőségekről. Az 
osztrák minisztert fogadta 
Marjai József miniszterelnök-
helyettes. 

Ausztria a nem szocialista 

A Kenderfonó cs Szövőipari Vállalat — kiválónak minősí-
tett — makraméfonalaiból készült iparművészeti cikkeknek 

nagy a sikerük 

Nwf * 
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